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BRZP.0002.70.2023.AM 

 

PROTOKÓŁ  NR LXX/23 

Z  LXX SESJI  RADY  POWIATU  W  KOSZALINIE 

z dnia 14 czerwca 2023 r.  

 

1. Otwarcie obrad.  

 

W siedzibie Starostwa Powiatowego w Koszalinie, ul. Racławicka 13,  w sali 

konferencyjnej nr 409 Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek  

o godzinie 10.00 otworzył sesję słowami „Otwieram obrady LXX sesji Rady 

Powiatu w Koszalinie.”  

 

2. Stwierdzenie kworum.  

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek, na podstawie listy 

obecności radnych stwierdził, że w obradach uczestniczy,  zgodnie z listą 

obecności, 16 radnych, co wobec ustawowego składu Rady wynoszącego 

19 radnych stanowi kworum i oznacza, że Rada posiada zdolność do 

podejmowania prawomocnych uchwał w sprawach objętych porządkiem 

obrad.    

Nieobecni: Radny Marek Paweł Gil, Radny Kamil Sebastian Jesionowski, 

Radny Bartłomiej Wilk. 

Lista obecności radnych stanowi załącznik do protokołu. 

Następnie Przewodniczący Rady powitał gości przybyłych na LXX sesję 

Rady Powiatu w Koszalinie.   

Lista gości stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek przed przystąpieniem do 

przedstawienia i realizacji porządku obrad poinformował, że na sali obrad 

obecne są reprezentantki Powiatu Koszalińskiego ze Szkoły Podstawowej 

Nr 2 w Sianowie, które dotarły do: 
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1) półfinału wojewódzkiego Igrzysk Dzieci w Koszykówce zajmując  

3 miejsce, a w ogólnym rankingu końcowym zajęły 5 miejsce  

w województwie oraz, 

2) finału wojewódzkiego Igrzysk Dzieci w Piłce Nożnej Dziewcząt 

zajmując 2 miejsce w województwie.  

 

Przewodniczący Rady pogratulował osiągniętych wyników i życzył dalszych 

sukcesów. Ponadto złożył również gratulacje i podziękowania 

nauczycielom za doskonałe przygotowanie podopiecznych do zdobytych 

osiągnięć. 

Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz przyłączył się do 

gratulacji i podziękowań złożonych przez Przewodniczącego Rady,  

a następnie dokonał wręczenia dyplomów i upominków.  

Na salę obrad, o godz. 10.05, przybył dotychczas nieobecny Radny Marek 

Paweł Gil oraz  Radny Bartłomiej Wilk. Rada Powiatu w Koszalinie obraduje 

w składzie 18 radnych.   

3. Przedstawienie porządku obrad. 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że 

zawiadomienie o sesji wraz z porządkiem obrad i materiałami przekazano 

radnym w terminie zgodnym z § 17 Statutu Powiatu Koszalińskiego.  

Rada Powiatu w Koszalinie nie wniosła uwag ani zmian do porządku obrad. 

Zawiadomienie o sesji wraz z porządkiem obrad stanowi załącznik do 

protokołu.  

 

4. Przyjęcie protokołu z LXVIII sesji Rady Powiatu  

w Koszalinie z dnia 25 kwietnia 2023 r.   

 

Radni nie wnieśli uwag do protokołu.   

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.   

W głosowaniu udział wzięło 18. radnych.   

za – 18 radnych, 
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przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

 

Protokół Nr LXVIII/23 z LXVIII sesji Rady Powiatu w Koszalinie z dnia  

25 kwietnia 2023 r. został przez Radę przyjęty jednogłośnie.  

 

Wynik głosowania stanowi załącznik do protokołu.   

 

Na salę obrad, o godz. 10.12, przybył dotychczas nieobecny Radny Kamil 

Sebastian Jesionowski  Rada Powiatu w Koszalinie obraduje w składzie 19 

radnych.   

5. Przyjęcie protokołu z LXIX sesji Rady Powiatu w Koszalinie  

z dnia 16 maja 2023 r.   

 

Radni nie wnieśli uwag do protokołu.   

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.   

W głosowaniu udział wzięło 19. radnych.   

za – 19 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

 

Protokół Nr LXIX/23 z LXIX sesji Rady Powiatu w Koszalinie z dnia  

16 maja 2023 r. został przez Radę przyjęty jednogłośnie.  

 

Wynik głosowania stanowi załącznik do protokołu.   

 

6. Sprawozdanie Starosty z działania Zarządu w okresie 

między sesjami. 

 

Radny Marek Paweł Gil poprosił o doprecyzowanie informacji na temat 

kwoty przeznaczonej na budowę domów pomocy społecznej. Ww. dodał, 

że wykazana na inwestycję kwota jest dość wysoka ok. 150.000.000 zł  

a inwestycja jest przewidziana tylko dla 100 mieszkańców.   
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Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz poinformował, że: 

1) faktycznie jest to kwota 146.000.000 zł, ale obejmuje ona nie tylko 

budowę domu pomocy społecznej dla 100 osób, lecz również 

Centrum Usług Wspólnych oraz drogi dojazdowe; 

2) inwestycja jest wyżej wyceniona, ale Powiat zamierza ubiegać się  

o dotację na jej realizację; 

3) trudno dyskutować na temat wysokości środków niezbędnych na 

realizację zadania, zwłaszcza w kontekście obowiązujących cen 

rynkowych; 

4) Zarząd Powiatu ostateczną decyzję w tej sprawie podejmie 

najszybciej we wrześniu, a wynika to z zawartego z ministerstwem 

porozumienia, że do września będą trwały dyskusje na temat czy 

projekt będzie realizowany czy nie; 

5) Zarząd poinformuje Radę Powiatu, jako pierwszą, o wyniku rozmów 

i negocjacji, gdy oferty partnerów będą już „na stole”.    

 

Radny Marek Paweł Gil poprosił o wskazanie jakie to będą środki  

z dofinansowaniem, a jakie bez dofinansowania, gdyż wygląda na to, że 

bez dofinansowania będzie to kwota mniejsza tylko o ok. 1.000.000 zł.  

 

Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz poinformował, że 

planowany koszt inwestycji bez dofinansowania wynosi 167.000.000 zł,  

a z dofinansowaniem 146.000.000 zł. Różnica jest znaczna, bo wynosi  

ok. 20.000.000 zł.  

 

Radny Marek Paweł Gil nadmienił, że w przedmiotowym sprawozdaniu 

zawarta jest informacja o powołaniu nowych dyrektorów w jednostkach 

Powiatu. Ww. zwrócił się z prośbą o to, by: 

1) w przyszłości w sprawozdaniu podać informację o tym kto został 

powołany na stanowisko; 

2) Starosta poinformował, kto został wybrany na te stanowiska. 

 

Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz poinformował, że: 

1) informacja ta nie stanowi żadnej tajemnicy, albowiem kwestie te są 

zawarte w protokołach i uchwałach Zarządu, z którymi można się 

zapoznać. Stąd też uznano, że informacja ta nie jest niezbędna; 
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2) przyjmuje wniosek Radnego i w przyszłości tego typu informacje 

będą zawarte w sprawozdaniu; 

3) nowe powołania od 1.09.2023 r. dotyczą: 

- Młodzieżowego Ośrodka Wychowawczego w Polanowie – na 

stanowisko dyrektora powołana została Pani Monika Jagielska; 

- Specjalnego Ośrodka Szkolno – Wychowawczego w Warninie – na 

stanowisko dyrektora powołana została Pani Beata Lisak, która 

obecnie jest zastępcą dyrektora w tej placówce.  

 

Radny Dariusz Mirosław Kalinowski odniósł się do budowy domów pomocy 

społecznej i przewidzianych kosztów budowy wraz z budynkiem Centrum 

Usług Wspólnych (CUW) stwierdzając, że: 

1) myślał, iż kwestia siedziby dla CUW jest rozwiązana, tj., że siedzibę 

dla CUW będzie stanowiło Starostwo Powiatowe, a okazuje się 

jednak, że nie; 

2) była mowa, o tym, że inwestycja będzie kosztowała  

ok. 100.000.000 zł, a dzisiaj jest już mowa o kwocie blisko 

170.000.000 zł; 

3) apeluje o rozważenie, czy ta inwestycja jest rzeczywiście zasadna.   

Następnie Ww. podziękował dyrektorowi Powiatowej Poradni 

Psychologiczno – Pedagogicznej w Koszalinie oraz Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Koszalinie za właściwą reakcję i działania podjęte  

w związku z wypadkiem, który miał miejsce na terenie gminy Polanów. 

Poprosił również o informację, czy w sytuacji, gdzie za chwilę zabraknie  

psychologów i pedagogów Poradnia spełni swoje zadania wobec 

rosnących oczekiwań na polu oświatowym, a w szczególności jeśli chodzi 

o pomoc psychologiczną i pedagogiczną, w sytuacji gdy etaty zostaną 

„obcięte”.  

 

Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz poinformował, że   

współpraca Zarządu z nowym dyrektorem Poradni Panią Ruhnke jest 

właściwa. Kwestie poruszone przez Radnego sygnalizowała również pani 

Dyrektor. Na chwilę obecną są spełnione warunki do realizacji zadań. Na 

posiedzeniu Zarządu uzgodnione zostały szczegóły funkcjonowania 

placówki oraz działania, które umożliwią wymianę kadrową w związku  
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z przejściem nauczycieli, psychologów i pedagogów na emeryturę, by 

sprostać nałożonym wymogom i oczekiwaniom.  

 

Rada Powiatu w Koszalinie przyjęła sprawozdanie Starosty  

z działania Zarządu w okresie między sesjami.  

 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

7. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady 

powierzonych do wykonania Zarządowi z LXVIII sesji. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie bez uwag przyjęła sprawozdanie Starosty  

z wykonania uchwał Rady powierzonych do wykonania Zarządowi z LXVIII 

sesji.  

 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

8. Sprawozdanie Starosty z wykonania uchwał Rady 

powierzonych do wykonania Zarządowi z LXIX sesji. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie bez uwag przyjęła sprawozdanie Starosty  

z wykonania uchwał Rady powierzonych do wykonania Zarządowi z LXIX 

sesji.  

 

Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

9. Wystąpienia obywatelskie.  

 

Nikt z obecnych na sali obrad nie zgłosił chęci zabrania głosu w ramach 

wystąpień obywatelskich.  
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10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyznania 

Medalu pamiątkowego „Za zasługi dla Powiatu 

Koszalińskiego” Ryszardowi Pałczyńskiemu 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że w dniu 

23 maja 2023 r. Kapituła Medalu pozytywnie rozpatrzyła wniosek Starosty 

Koszalińskiego w sprawie przyznania Medalu pamiątkowego „Za zasługi dla 

Powiatu Koszalińskiego” Ryszardowi Pałczyńskiemu. Ww. dodał, że  

w materiałach na sesję radni otrzymali również informację na temat zasług 

Ww. dla Powiatu Koszalińskiego.   

Rada Powiatu nie wniosła uwag do projektu uchwały  

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.  

W głosowaniu udział wzięło 19. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 19 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

Rada Powiatu w Koszalinie podjęła uchwałę Nr LXX/447/23 z dnia  

14 czerwca 2023 r. w sprawie przyznania Medalu pamiątkowego  

„Za zasługi dla Powiatu Koszalińskiego” Ryszardowi Pałczyńskiemu. 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek wraz  

z Wiceprzewodniczącym Rady Kamilem Sebastianem Jesionowskim 

dokonali wręczenia Medalu pamiątkowego „Za zasługi dla Powiatu 

Koszalińskiego” Ryszardowi Pałczyńskiemu 

Pan Ryszard Pałczyński podziękował za otrzymane wyróżnienie informując 

jednocześnie, że podczas całej pracy zawodowej przyświecała mu zasada, 

że dzieci są najważniejsze.   
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11. Raport o stanie Powiatu Koszalińskiego za 2022 rok: 

 

Przedstawienie raportu o stanie Powiatu Koszalińskiego za rok 

2022 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że:  

1) zgodnie z art. 30a ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie 

powiatowym Zarząd Powiatu co roku do dnia 31 maja przedstawia Radzie 

Powiatu raport o stanie powiatu,  

2) raport obejmuje podsumowanie działalności Zarządu Powiatu w roku 

poprzednim, w szczególności realizację polityk, programów i strategii oraz 

uchwał Rady Powiatu.  

3) Rada Powiatu rozpatruje raport podczas sesji, na której podejmowana 

jest uchwała w sprawie udzielenia lub nieudzielenia Zarządowi 

absolutorium.  

4) nad przedstawionym raportem o stanie powiatu przeprowadza się 

debatę. W debacie nad raportem o stanie powiatu, oprócz radnych,  mogą 

również zabierać głos mieszkańcy powiatu. W sprawie udziału w debacie 

nad raportem nie wpłynęło żadne zgłoszenie mieszkańca.  

Wicestarosta Tomasz Marcin Tesmera przedstawił najważniejsze kwestie 

raportu o stanie Powiatu Koszalińskiego za rok 2022, a w szczególności: 

1) działalność Rady i Zarządu Powiatu, 

2) mienie Powiatu Koszalińskiego, 

3) finanse Powiatu, w tym realizację dochodów i wydatków oraz stan 

zadłużenia,  

4) wpływ wzrostu wynagrodzeń na bieżące wydatki, 

5) zrealizowane najważniejsze zadania inwestycyjne, 

6) problemy związane z finansowaniem oświaty i domów pomocy 

społecznej,   

7) działalność wydziałów Starostwa Powiatowego w Koszalinie, w tym   

w zakresie  obsługi interesantów – Wydział Budownictwa, Wydział 
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Ochrony Środowiska, Wydział Komunikacji i Dróg oraz Wydział 

Geodezji, Kartografii i Katastru; 

8) infrastrukturę drogową i planowane inwestycje, 

9) informację o zajęciu I miejsca w konkursie Marszałka Województwa 

Zachodniopomorskiego – Samorządowy Lider Współpracy z NGO 

2022. 

 

Debata nad raportem o stanie Powiatu Koszalińskiego za rok 

2022 

 

Przewodniczący Rady otworzył debatę nad raportem o stanie Powiatu. 

W debacie głos zabrali: 

Radny Marek Paweł Gil pogratulował opracowania dokumentu,  

a następnie poprosił o wyjaśnienie kwestii: 

1) wydatków limitowanych po 2025 r. - dlaczego po tym czasie tak 

mocno spadają; 

2) wycinki drzew - dlaczego wycinka drzew jest nieproporcjonalna do 

nasadzeń.   

Skarbnik Powiatu Agnieszka Kowalska odniosła się do wydatków 

limitowanych informując, że: 

1) wydatki limitowane są związane z trzecim załącznikiem do 

Wieloletniej Prognozy Finansowej, tj. z wykazem przedsięwzięć; 

2) wykaz przedsięwzięć przygotowuje się według zasady: rok bieżący 

+ 2 lata i w latach następnych już tak dokładnie nie wskazuje się 

przedsięwzięć; 

3) w Wieloletniej Prognozie Finansowej musi być ujęty cały okres 

objęty zadłużeniem. 

Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz odnosząc się do 

wycinki drzew poinformował, że: 

1) w przypadku wycinki drzew mogą być nałożone kary lub dokonane 

nasadzenia albo też jedno i drugie; 
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2) akurat w 2022 r. było dużo wycinek drzew pod inwestycje, np. na 

terenie gminy Będzino, gdzie wycięto dużo drzew a nie dokonano 

nowych nasadzeń. Oczywiście za wycinkę drzew były zapłacone 

kary; 

3) każdy przypadek w tej sprawie należałoby rozpatrywać 

indywidualnie.  

Radna Agnieszka Iwona Ławrynowicz podsumowując Raport stwierdziła, 

że jest on cennym źródłem wiedzy o działaniach podejmowanych  

w powiecie. Jest też okazją do podsumowania poprzedniego roku, który 

nie był rokiem łatwym z uwagi na wojnę za wschodnią granicą, czy też 

inflację. Ww. nadmieniła, że wszystko to powodowało, że bardzo ostrożnie 

należało podejmować wszelkie decyzje oraz działania i tylko dzięki zgodnej 

współpracy radnych i konstruktywnym rozmowom udało się zrealizować 

wiele inwestycji. Powiat realizował liczne projekty, w tym stał się 

prekursorem w zakresie wdrażania kompleksowych rozwiązań 

informatycznych w domach opieki społecznej na terenie naszego kraju. 

Nadmieniła również, że cieszy też inwestycja przy ul. Andersa, która 

przyczyniła się do poprawy warunków pracy Powiatowej Poradni 

Psychologiczno – Pedagogicznej w Koszalinie oraz Powiatowego Centrum 

Pomocy Rodzinie w Koszalinie. Widać też, że Powiat dba o swoje jednostki, 

a dyrektorzy placówek oświatowych swoim działaniem zapewniają, że  

przebywa w nich odpowiednia liczba dzieci, co powoduje, że deficyt 

finansowy w oświacie jest mniejszy. Ww. podziękowała także za 

inwestycje zrealizowane na terenie gminy Biesiekierz, zapewniające 

bezpieczeństwo mieszkańcom oraz wyraziła nadzieję na dalszą pozytywną 

współpracę i realizację nowych zadań. 

Radny Henryk Kuriata nadmienił, że w imieniu Komisji ds. Infrastruktury, 

Rozwoju i Rolnictwa dziękuje za przygotowanie Raportu o stanie Powiatu 

Koszalińskiego za 2022 r. Ww. dodał, że dokument w sposób obszerny 

przedstawia informacje o powiecie i może być źródłem danych nie tylko 

dla radnych. Jednocześnie życzył Radzie i Zarządowi Powiatu, mimo 

trudnego czasu, dalszej możliwości spokojnego realizowania zadań.         
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W związku z wyczerpaniem listy mówców Przewodniczący Rady zamknął  

dyskusję nad Raportem o stanie Powiatu za rok 2022. 

Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie udzielenia Zarządowi 

Powiatu w Koszalinie wotum zaufania 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że:  

1) uchwałę w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Koszalinie 

wotum zaufania Rada Powiatu podejmuje bezwzględną większością 

głosów ustawowego składu Rady, 

2) niepodjęcie uchwały o udzieleniu Zarządowi wotum zaufania jest 

równoznaczne z podjęciem uchwały o nieudzieleniu zarządowi 

wotum zaufania, 

3) nieudzielenie przez Radę Powiatu wotum zaufania Zarządowi 

Powiatu jest równoznaczne ze złożeniem wniosku o odwołanie 

Zarządu, 

4) Komisje stałe Rady Powiatu wydały pozytywną opinię do tego 

projektu uchwały.  

 

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.  

W głosowaniu udział wzięło 19. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 19 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

Rada Powiatu w Koszalinie bezwzględną większością głosów ustawowego 

składu Rady podjęła uchwałę Nr LXX/448/23 z dnia 14 czerwca 2023 r. 

w sprawie udzielenia Zarządowi Powiatu w Koszalinie wotum zaufania.  

Uchwała wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik do protokołu. 
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12. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Powiatu Koszalińskiego za 2022 

rok oraz sprawozdania z wykonania budżetu Powiatu 

Koszalińskiego za 2022 r.  

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że:   

1) uchwała była przedmiotem posiedzenia Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie, który w dniu 6 kwietnia 

2023 r. pozytywnie zaopiniował sprawozdanie z wykonania budżetu 

Powiatu Koszalińskiego za 2022 r. wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego  

2) Komisja ds. Budżetu również wydała pozytywną opinię w tej sprawie.  

 

Rada Powiatu w Koszalinie nie wniosła uwag do projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.   

W głosowaniu udział wzięło 19. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 19 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

Rada Powiatu w Koszalinie podjęła uchwałę Nr LXX/449/23 z dnia  

14 czerwca 2023 r. w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego 

Powiatu Koszalińskiego za 2022 rok oraz sprawozdania z wykonania 

budżetu Powiatu Koszalińskiego za 2022 r.  

Uchwała wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium dla 

Zarządu Powiatu z tytułu wykonania budżetu Powiatu 

Koszalińskiego za 2022 r.  

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że:  



str. 13 
 

1) Komisja Rewizyjna na posiedzeniu w dniu 15 maja 2023 r. pozytywnie 

zaopiniowała wykonanie budżetu Powiatu Koszalińskiego za 2022 r.   

i jednocześnie złożyła do Rady Powiatu w Koszalinie wniosek o udzielenie 

absolutorium Zarządowi Powiatu w Koszalinie z tytułu wykonania budżetu 

Powiatu Koszalińskiego za 2022 r.,  

2) wniosek Komisji skierował do Regionalnej Izby Obrachunkowej, celem 

wydania stosownej opinii, 

3) Skład Orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Szczecinie  

w dniu 22 maja 2023 r. pozytywnie zaopiniował ten wniosek,   

4) pozostałe stałe Komisje Rady wydały również pozytywną opinię w tej 

sprawie.  

Ponadto Przewodniczący Rady dodał, że:  

1) odrzucenie w głosowaniu uchwały o udzieleniu absolutorium jest 

równoznaczne z przyjęciem uchwały o nieudzieleniu Zarządowi 

absolutorium, 

2) uchwała Rady Powiatu w sprawie nieudzielenia Zarządowi 

absolutorium jest równoznaczna ze złożeniem wniosku o odwołanie 

Zarządu, 

3) uchwałę w sprawie absolutorium Rada Powiatu podejmuje 

bezwzględną większością głosów ustawowego składu Rady.    

 

Rada Powiatu w Koszalinie nie wniosła uwag do projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.   

W głosowaniu udział wzięło 19. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 19 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

Rada Powiatu w Koszalinie bezwzględną większością głosów ustawowego 

składu Rady podjęła uchwałę Nr  LXX/450/23 z dnia 14 czerwca  
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2023 r. w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu Powiatu z tytułu 

wykonania budżetu Powiatu Koszalińskiego za 2022 r.   

  

Uchwała wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek pogratulował Zarządowi 

Powiatu uzyskania wotum zaufania oraz absolutorium i jednocześnie 

życzył dalszej owocnej pracy w realizacji zadań.  

 

Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz podziękował za 

udzielenie wotum zaufania, przyjęcie sprawozdania z wykonania budżetu 

za 2022 r. oraz udzielenie absolutorium. Ww. dodał, że dokonano 

podsumowania roku ubiegłego, ale ważny jest teraz rok bieżący, który  

z różnych powodów, a w szczególności z uwagi na trudną sytuację 

gospodarczą, będzie wymagał od Rady i Zarządu dobrej współpracy  

i podejmowania właściwych decyzji, by poprowadzić Powiat w dobrym 

kierunku.    

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek o godz. 11.00 ogłosił 

przerwę w obradach, które wznowił o godz. 11.10.  

Po przerwie na salę obrad nie powrócił Radny Kamil Sebastian 

Jesionowski. Rada Powiatu w Koszalinie obraduje w składzie 18 radnych. 

 

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian  

w budżecie Powiatu na 2023 rok 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że   

projekt uchwały uzyskał pozytywną opinię Komisji ds. Budżetu. 

 

Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz, w imieniu Zarządu 

Powiatu w Koszalinie, zgłosił autopoprawkę do projektu ww. uchwały,  

z którą radni zapoznali się otrzymując informację i projekt uchwały  

w materiałach na sesję.  

 

Pismo Zarządu Powiatu w Koszalinie z dnia 12 czerwca 2023 r.  

o konieczności wniesienia autopoprawki stanowi załącznik do protokołu.  
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Radny Dariusz Mirosław Kalinowski zaapelował o rozwagę, rozsądek  

i podjęcie działań w kwestii występującej różnicy między dochodami 

bieżącymi a wydatkami bieżącymi w wysokości ok. 4.000.000 zł. 

  

Skarbnik Powiatu Agnieszka Kowalska odniosła się do kwestii poruszonej 

przez Radnego Dariusza Kalinowskiego informując, że w roku ubiegłym 

Powiat otrzymał ponad 6.000.000 zł na uzupełnienie deficytu. W tym roku 

Rada Ministrów również planuje środki na ten cel. Kwota bazowa to 

3.300.000 zł plus środki zależne od zamożności i liczby mieszkańców.  

Ww. dodała, że jeśli Powiat otrzyma środki finansowe, a takie możliwości 

są bo nowelizacja budżetu państwa została przyjęta, to wszystko się 

wyrówna i nie będzie tej różnicy. Poinformowała również, że wszystkie 

samorządy borykają się z problemem braku nadwyżki operacyjnej, a wynika 

to ze zmian finansowania.   

   

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania nad projektem 

uchwały zmienionym w drodze autopoprawki.   

W głosowaniu udział wzięło 18. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 18 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

Rada Powiatu w Koszalinie podjęła uchwałę Nr LXX/451/23 z dnia  

14 czerwca 2023 r. w sprawie zmian w budżecie Powiatu na 2023 rok.   

 

Uchwała wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik do protokołu. 
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15. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Koszalińskiego na lata 2023 – 2031 

 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że   

Komisja ds. Budżetu wydała pozytywną opinię do projektu ww. uchwały.  

 

Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz, w imieniu Zarządu 

Powiatu w Koszalinie, wniósł autopoprawkę do projektu ww. uchwały, 

która została załączona do materiałów na sesję.  

 

Rada Powiatu w Koszalinie nie wniosła uwag do projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania nad projektem 

uchwały zmienionym w drodze autopoprawki.   

W głosowaniu udział wzięło 18. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 18 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

Rada Powiatu w Koszalinie podjęła uchwałę Nr LXX/452/23 z dnia  

14 czerwca 2023 r. w sprawie uchwalenia zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Powiatu Koszalińskiego na lata 2023 - 2031.  

 

Uchwała wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

16. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

„Oceny zasobów pomocy społecznej dla Powiatu 

Koszalińskiego za 2022 rok” 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że projekt uchwały uzyskał pozytywną  

opinię Komisji ds. Społecznych oraz, że na sali obecna jest Pani Ewa 
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Paprocka – Palkowska Dyrektor Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie  

w Koszalinie, która udzieli odpowiedzi na ewentualne pytania.  

 

Rada Powiatu w Koszalinie nie wniosła uwag do projektu uchwały.   

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.   

W głosowaniu udział wzięło 18. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 18 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 

Rada Powiatu w Koszalinie podjęła uchwałę Nr LXX/453/23 z dnia  

14 czerwca 2023 r. w sprawie przyjęcia „Oceny zasobów pomocy 

społecznej dla Powiatu Koszalińskiego za 2022 rok”.  

 

Uchwała wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

 

17. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przyjęcia 

sprawozdania z działalności Powiatowego Centrum Pomocy 

Rodzinie w Koszalinie za rok 2022 

 

Przewodniczący Rady poinformował, że Komisja ds. Społecznych wydała 

pozytywną opinię do projektu ww. uchwały.   

Rada Powiatu w Koszalinie nie wniosła uwag do projektu uchwały. 

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.   

W głosowaniu udział wzięło 18. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 18 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 0. 
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Rada Powiatu w Koszalinie podjęła uchwałę Nr LXX/454/23 z dnia  

14 czerwca 2023 r. w sprawie przyjęcia sprawozdania z działalności 

Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie w Koszalinie za rok 2022.    

 

Uchwała wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

18. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie delegowania 

radnego Rady Powiatu w Koszalinie do składu Komisji 

Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Koszalina i Powiatu 

Koszalińskiego 

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek poinformował, że: 

1) Rada Powiatu w Koszalinie winna delegować radnego do pracy we 

wspólnej Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta Koszalina  

i Powiatu Koszalińskiego; 

2) kadencja Komisji trwa 3 lata; 

3) Komisja jest powoływana do realizacji zadań Prezydenta Miasta 

Koszalina i Starosty Koszalińskiego w zakresie zwierzchnictwa nad 

powiatowymi służbami, inspekcjami i strażami oraz zadań 

określonych w ustawach w zakresie porządku publicznego  

i bezpieczeństwa obywateli; 

4) w związku z upływem 3 - letniej kadencji Komisji Bezpieczeństwa  

i Porządku dla Miasta Koszalina i Powiatu Koszalińskiego, ustało 

członkostwo Radnego Zenona Dropki delegowanego do jej składu 

przez Radę Powiatu w Koszalinie; 

5) proponuje się ponowne delegowanie Radnego Zenona Dropko - jako 

przedstawiciela Rady Powiatu w Koszalinie do prac w tej Komisji.   

Następnie zwrócił się do Radnego Zenona Dropko z pytaniem, czy wyraża 

zgodę na delegowanie do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla 

Miasta Koszalina i Powiatu Koszalińskiego.    

Radny Zenon Dropko wyraził zgodę na udział w pracach w ww. Komisji. 

 

Rada Powiatu w Koszalinie nie wniosła uwag do projektu uchwały.  

Przewodniczący Rady przeprowadził procedurę głosowania.   
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W głosowaniu udział wzięło 18. radnych. 

Wyniki głosowania: 

za – 17 radnych, 

przeciw – 0, 

wstrzymało się – 1. 

Rada Powiatu w Koszalinie podjęła uchwałę Nr LXX/455/23 z dnia  

14 czerwca 2023 r. w sprawie delegowania radnego Rady Powiatu  

w Koszalinie do składu Komisji Bezpieczeństwa i Porządku dla Miasta 

Koszalina i Powiatu Koszalińskiego.  

 

Uchwała wraz z wynikiem głosowania stanowi załącznik do protokołu. 

 

19. Zapytania i interpelacje radnych. 

 

Radny Marek Paweł Gil zgłosił interpelacje w zakresie: 

1) wycinki drzew na zakręcie drogi w Kazimierzu Pomorskim od strony 

Niegoszczy; 

2) przeniesienia na wrzesień 2023 r. wykonania remontu drogi  

w Sarbinowie na odcinku od ronda do ul. Południowej; 

3) wykonania chodnika wraz z przejściem dla pieszych przy rondzie  

w Sarbinowie przy polo market; 

4) naprawy słupków przy drodze powiatowej w Sarbinowie na łuku przy 

Kościele.  

 

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek zgłosił interpelację  

w zakresie zniesienia ograniczeń z możliwości korzystania z drogi 

powiatowej Nr 3511Z na odcinku Rzepko – Osieki.   

  

20. Odpowiedzi na zapytania i interpelacje radnych. 

 

Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz odniósł się do  

interpelacji Radnego Marka Pawła Gila informując, że ewentualne 

ograniczenia muszą współgrać z terminem realizacji inwestycji, która winna 
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być wykonana do końca br. Ww. dodał, że organizacja ruchu była szeroko 

dyskutowana, w tym również z mieszkańcami. Rozmowy na temat 

prowadził Wicestarosta Koszaliński oraz dyrektor Powiatowego Zarządu 

Dróg w Koszalinie. Natomiast kwestię rozwiązania problemu samej drogi od 

ul. Południowej do skrzyżowania oraz budowę chodnika przekazuje pod 

rozwagę Powiatowemu Zarządowi Dróg w Koszalinie, który omówi to  

z wykonawcą. Nadmienił również, że jeżeli będzie można pomóc w tym 

zakresie, to z pewnością zostanie to zrobione. Natomiast interpelacja  

w sprawie wycinki drzew oraz słupków przy Kościele zostanie 

przeanalizowana a odpowiedź udzielona zostanie na piśmie.  

W kwestii interpelacji wniesionej przez Przewodniczącego Rady Zbigniewa 

Tomasza Grabarka Starosta poinformował, że sprawa zostanie 

przeanalizowana czy istnieje możliwość zmiany organizacji ruchu na tym 

odcinku drogi na odcinku Rzepko – Osieki.   

Radna Joanna Marzena Czerwińska poprosiła o informację jakie były 

powody wprowadzenia ograniczenia ruchu na tej drodze.  

Wicestarosta Koszaliński Tomasz Marcin Tesmer poinformował, że 

ograniczenia zostały wprowadzone na wniosek mieszkańców Osiek oraz 

burmistrza i radnych Rady Miejskiej w Sianowie.      

Przewodniczący Rady Zbigniew Tomasz Grabarek stwierdził, że 

ograniczenia zostały wprowadzone głównie na wniosek Radnego Grzegorza 

Kowalczyka a argumentem do jej wprowadzenia był fakt, że po 

wybudowaniu ścieżki rowerowej niektórzy użytkownicy na nią najeżdżają. 

Ww. dodał, że jego zdaniem do tego są służby, by pilnować porządku na 

drodze a nie ją zamykać.  

Radny Marek Paweł Gil odniósł się jeszcze do inwestycji w Sarbinowie 

informując, że jako uczestnik rozmów z wykonawcą, pamięta, iż w ich 

trakcie padła deklaracja wykonawcy, że w pierwszej kolejności zostanie 

wykonane Sarbinowo oraz chodnik w Mielenku, by nie robić tego w sezonie. 

Niestety wykonawca nie dotrzymał słowa. Więc na chwilę obecną są ku 

temu argumenty do prowadzenia rozmów, że skoro inwestycja nie została 

wykonana przed sezonem, to teraz winna zostać zrealizowana po sezonie. 
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Starosta Koszaliński Marian Stanisław Hermanowicz stwierdził, że wniosek 

jest słuszny i zostanie rozpatrzony niezwłocznie, ale po opinii Powiatowego 

Zarządu Dróg w Koszalinie.    

21. Sprawy organizacyjne.  

 

Przewodniczący Rady poinformował, że: 

1) następna sesja, zgodnie z planem pracy Rady, planowana jest na 

wrzesień, o ile wcześniej nie wystąpi potrzeba zwołania sesji 

nadzwyczajnej;  

2) na sesję, która odbędzie się we wrześniu Komisja Rewizyjna  winna 

przedstawić Radzie sprawozdanie z realizacji rocznego planu kontroli 

za I półrocze 2023 r. 

3) w dniu 25 maja 2023 r. Rada Miejska w Koszalinie uchwałą przyjęła  

apel dotyczący proponowanego przez Szpital czasowego 

zawieszenia funkcjonowania oddziału neurologii Szpitala 

Wojewódzkiego w Koszalinie. Ww. dodał, że treść uchwały wraz  

z uzasadnieniem radni otrzymali w materiałach.  

 

22. Wnioski i oświadczenia radnych. 

 

Radny Ryszard Jan Sobczyński poprosił o dokonanie przez Powiatowy 

Zarząd Dróg w Koszalinie oględzin drogi przy ul. Węgorzewskiej  

w Sianowie i tuż za miejscowością Węgorzewo, albowiem droga po 

naprawie zawiera niedoróbki i miejscami wymaga niezwłocznej naprawy.    

 

23. Zamknięcie obrad. 

 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Przewodniczący Rady 

zakończył obrady słowami: „Zamykam obrady LXX sesji Rady Powiatu  
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w Koszalinie”. Na tym obrady zakończono. Obrady LXX sesji Rady Powiatu 

w Koszalinie zakończono o godz. 1125.                                                                                                  

                                                                              Przewodniczył: 

Przewodniczący Rady 

                                                               Zbigniew Tomasz Grabarek 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Protokolant: Anna Maruszak - Biuro Rady i Zarządu Powiatu 


